

## Fitch: Saudi Banks Will Continue Strong Profitability Thanks To Favorable Operating Environment

Fitch Ratings expects the sector's strong profitability to continue for the remainder of the year after these banks announced strong profitability metrics last year and the first quarter of 2024. According to the agency, the operating environment for Saudi banks remains favorable, and their rating is the highest among the banking sectors in the Gulf Cooperation Council countries.

Fitch expects banks in Saudi Arabia to continue to grow at twice the average rate of their GCC counterparts by increasing lending ratios, especially corporate lending.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.alarabiya.net)



## فيتش: البنوك السعودية ستواصل الربحية القوية بفضل البيئة التشغيلية المواتية

توقعت وكالة فيتش للتصنيف الائتماني في تقريرها عن البنوك السعودية استمرار الربحية القوية للقطاع للفترة المتبقية من العام الجاري، بعد أن أعلنت هذه البنوك عن مقاييس ربحية قوية في العام الماضي والربع الأول من عام 2024. ووفق الوكالة فإن البيئة التشغيلية للبنوك السعودية لا تزال مواتية، وتصنيفها هو الأعلى بين القطاعات المصرفية في دول مجلس التعاون الخليجي.

وتتوقع فيتش أن تستمر البنوك في السعودية في النمو بمعدل ضعف متوسط معدل نظيراتها في دول مجلس التعاون الخليجي عبر زيادة نسبة الإقراض وخاصة إقراض الشركات.

[المصدر \(موقع العربية. نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

## China's Exports Slow.. A Warning Signal To The Economy?!

China's export growth unexpectedly slowed in July, suggesting slowing global demand that was supporting growth in the world's second-largest economy.

Exports rose 7 percent in July in dollar terms, compared with a year earlier, below economists' median forecast for a 9.5 percent increase, according to data from the customs administration. Imports beat expectations and expanded 7.2 percent, narrowing the trade surplus to \$84.65 billion from the previous month.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.alarabiya.net)



## تباطؤ صادرات الصين.. إشارة تحذير للاقتصاد!

تباطأ نمو صادرات الصين بشكل غير متوقع في يوليو، مما يشير إلى تباطؤ الطلب العالمي الذي كان يدعم النمو في ثاني أكبر اقتصاد في العالم. وارتفعت الصادرات بنسبة 7 في المئة في يوليو بالدولار، مقارنة بالعام السابق، وهو ما يقل عن متوسط توقعات خبراء الاقتصاد بزيادة بنسبة 9.5 في المئة، وفقاً لبيانات من إدارة الجمارك. في المقابل فقد تجاوزت الواردات التوقعات وتوسعت بنسبة 7.2 في المئة، مما أدى إلى تضيق الفائض التجاري إلى 84.65 مليار دولار عن الشهر السابق.

[المصدر \(موقع العربية. نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

## Remittances of Egyptians Abroad Rise 66 Percent

The Central Bank of Egypt revealed that remittances from workers abroad reached \$ 7.5 billion in the second quarter of April to June, up from \$ 4.6 billion in the same period last year.

According to the Central Bank, remittances from Egyptians working abroad escalated during June 2024 for the fourth consecutive month by 65.9 percent to record about \$ 2.6 billion, compared to about \$ 1.5 billion during

June 2023. Thus, remittances more than double what they achieved before the reform measures taken on March 6, 2024, as they were limited in February 2024 to about \$ 1.3 billion.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.alarabiya.net)



## تحويلات المصريين في الخارج ترتفع 66 في المئة

كشفت البنك المركزي المصري، عن بلوغ تحويلات العاملين في الخارج 7.5 مليار دولار في الربع الثاني من أبريل إلى يونيو، ارتفاعاً من 4.6 مليار دولار في الفترة نفسها من العام الماضي.

وبحسب "المركزي"، فقد تصاعدت تحويلات المصريين العاملين في الخارج خلال شهر يونيو 2024 للشهر الرابع على التوالي بمعدل 65.9 في المئة لتسجل نحو 2.6 مليار دولار، مقابل نحو 1.5 مليار دولار خلال شهر يونيو 2023.

وبذلك ترتفع التحويلات بأكثر من الضعف عن ما حققته قبل الإجراءات الإصلاحية التي تم اتخاذها في 6 مارس 2024، حيث اقتضرت في فبراير 2024 على نحو 1.3 مليار دولار.

[المصدر \(موقع العربية. نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

## "Dubai Airport".. Record Year for the Number of Passengers

Dubai Airports has revealed that the emirate's main airport is on track to handle a record number of passengers this year after an 8 percent year-on-year increase in the first six months of 2024.

Dubai International Airport, the world's busiest airport for international passengers, handled 44.9 million passengers in the first half of this year, driven by strong demand from key markets such as India and a recovery from China. Travel from China, which has been hit hard by restrictions imposed during the COVID-19 pandemic, exceeded one million passengers, up 80 percent year-on-year and accounting for 90 percent of 2019 levels.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## "مطار دبي".. سنة قياسية لعدد المسافرين

كشفت مؤسسة مطارات دبي، عن أنّ المطار الرئيسي بالإمارة في طريقه للتعامل مع عدد قياسي من المسافرين هذا العام بعد زيادة 8 في المئة على أساس سنوي في الأشهر الستة الأولى من 2024.

وبيّنت المؤسسة أن مطار دبي الدولي، وهو أكثر مطارات العالم ازدحاما بالمسافرين الدوليين، استقبل 44.9 مليون مسافر في النصف الأول من العام الجاري، وذلك نتيجة الطلب القوي من أسواق رئيسية مثل الهند وانتعاش من الصين. وتجاوزت حركة السفر من الصين، التي تضررت بشدة من القيود التي فرضت خلال جائحة كوفيد-19، المليون مسافر، بزيادة قدرها 80 في المئة على أساس سنوي وتمثل 90 في المئة من مستويات عام 2019.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## "Maersk" Expects Global Shipping Growth to Slow

Maersk expects global container demand growth to slow in the next few quarters as market risk persists. The group's capital expenditure is set to grow faster, sending down the company's shares.

According to the Danish company, which is a barometer of global trade, global demand for containers grew about 7 percent year-on-year during the first half, supported by strong demand from Europe and emerging markets, and strong Chinese exports, among other factors. Maersk expects global container market volumes to increase by 4 to 6 percent over the full year.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



## "ميرسك" تتوقع تباطؤ نمو الشحن العالمي

توقعت شركة "ميرسك" تباطؤ نمو الطلب العالمي على الشحن بالحاويات، في الأرباع القليلة المقبلة، مع استمرار المخاطر السوقية. في حين من المقرر أن ينمو الإنفاق الرأسمالي للمجموعة بشكل أسرع، مما أدى إلى انخفاض أسهم الشركة.

وبحسب الشركة الدنماركية، التي تُعدّ مقياساً للتجارة العالمية، فقد نما الطلب العالمي على الحاويات بنحو 7 في المئة على أساس سنوي، خلال النصف الأول؛ مدعوماً بالطلب القوي من أوروبا والأسواق الناشئة، والصادرات الصينية القوية، من بين عوامل أخرى. وتتوقع "ميرسك" زيادة أحجام سوق الحاويات العالمية بنسبة تتراوح بين 4 و6 في المئة على مدار العام بأكمله.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

## \$406 Billion in Foreign Investments in Oil and Gas in Arabic Countries

The oil and gas sector in Arabic countries attracted 610 projects, implemented by 356 foreign and Arab companies in the region, at a total investment cost of \$ 406 billion between January 2003 and May 2024, i.e. about 22 years.

A report by the Kuwait-based Arabic Investment and Export Credit Guarantee Corporation (Daman) showed that the United States topped the list as the most important investor in the region Arabic in the oil and gas sector in terms of the number of projects, with 85 projects, representing about 14 percent of the total. Russia came out on top in terms of investment cost with \$ 61.5 billion, representing about 15.2 percent of the total, according to the database of foreign direct investment projects in the world.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



## 406 مليارات دولار استثمارات أجنبية في النفط والغاز بالدول العربية

استقطب قطاع النفط والغاز في الدول العربية 610 مشروعات، نفذتها 356 شركة أجنبية وعربية بالمنطقة، بتكلفة استثمارية إجمالية بلغت 406 مليارات دولار في الفترة الممتدة بين يناير/كانون الثاني 2003 ومايو/أيار 2024، أي نحو 22 عاما.

وأظهر تقرير صادر عن المؤسسة العربية لضمان الاستثمار وائتمان الصادرات "ضمان"، ومقرها الكويت، أن الولايات المتحدة تصدرت القائمة باعتبارها أهم دولة مستثمرة في المنطقة العربية في قطاع النفط والغاز من حيث عدد المشاريع، بعدد 85 مشروعا، مثلت نحو 14 في المئة من الإجمالي. بينما جاءت روسيا بالصدارة على صعيد التكلفة الاستثمارية بقيمة 61.5 مليار دولار، مثلت نحو 15.2 في المئة من الإجمالي، وذلك وفق قاعدة بيانات مشاريع الاستثمار الأجنبي المباشر في العالم.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

## ■ Qatar's Foreign Exchange Reserves Rise 3.8 Percent

The foreign exchange reserves of Qatar, which include international reserves and foreign currency liquidity of the Central Bank of Qatar in July, increased by 3.89 percent, to reach 250.98 billion riyals, equivalent to about 68.92 billion dollars, compared to 241.57 billion riyals in the same month of 2023.

According to a statement by the Central Bank of Qatar, monthly official reserves increased by about nine billion riyals, to reach 192.157 billion riyals, as a result of the increase in the Central Bank's balances of bonds and foreign treasury bills by about 1.091 billion riyals, to the level of 138.69 billion riyals last July.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



## ■ احتياطي النقد الأجنبي في قطر يرتفع 3.8 في المئة

ارتفع احتياطي النقد الأجنبي بقطر، الذي يشمل الاحتياطيات الدولية والسيولة بالعملة الأجنبية لمصرف قطر المركزي في شهر يوليو/ تموز الماضي بنسبة 3.89 في المئة، ليصل إلى 250.98 مليار ريال، تعادل نحو 68.92 مليار دولار، مقارنة بـ 241.57 مليار ريال في الشهر نفسه من 2023.

وحسب بيان مصرف قطر المركزي، ارتفعت الاحتياطيات الرسمية الشهرية بنحو تسعة مليارات ريال، لتبلغ 192.157 مليار ريال، وذلك نتيجة زيادة أرصدة المصرف المركزي من السندات وأذونات الخزينة الأجنبية بنحو 1.091 مليار ريال، إلى مستوى 138.69 مليار ريال في يوليو الماضي.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

## ■ Moroccan Bet on Expatriates to Revive Tourism During Summer

The Moroccan government and workers in tourist and hotel establishments are betting on expatriates to revive tourism this summer, especially since expatriates last year accounted for more than half of arrivals to the kingdom. According to data from the Ministry of Tourism, Handicrafts and Social and Solidarity Economy, expatriates accounted for 45.8 percent in the first half of this year, among 7.4 million tourists.

The Central Bank of Morocco expects the revenues of foreign tourists and expatriates to continue to rise this year, reaching about \$ 11 billion, which will contribute to supporting the Kingdom's balance of foreign exchange, reaching \$ 38.2 billion, representing five and a half months of imports of goods and services.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



## ■ رهان مغربي على المغتربين لإنعاش السياحة خلال الصيف

يتعاطم رهان الحكومة المغربية والعالميين في المنشآت السياحية والفندقية على المغتربين لإنعاش السياحة خلال الصيف الجاري، خصوصاً أن المغتربين مثلوا في العام الماضي أكثر من نصف الوافدين إلى المملكة. ومثل المغتربون 45.8 في المئة في النصف الأول من العام الجاري، ضمن 7.4 ملايين سائح، بحسب بيانات وزارة السياحة والصناعة التقليدية والاقتصاد الاجتماعي والتضامني.

ويترقب مصرف المغرب المركزي أن تواصل إيرادات السياح الأجانب والمغتربين ارتفاعها في العام الجاري، لتصل إلى نحو 11 مليار دولار، حيث سيساهم ذلك في دعم رصيد المملكة من النقد الأجنبي، وصولاً إلى 38.2 مليار دولار، ما يمثل خمسة أشهر ونصف شهر من واردات السلع والخدمات.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

## ■ Oil Prices Rise Amid Sharp Drop In U.S. Crude Inventories

Oil prices rose on Thursday for the third consecutive session after government data showed a sharp drop in U.S. crude inventories, recovering from multi-month lows touched this week.

Brent crude futures rose 23 cents, or 0.3 percent, to \$78.56 a barrel, while U.S. West Texas Intermediate crude gained 29 cents, or 0.4 percent, to \$75.52.

Brent crude fell on Monday to its lowest level since early January, while West Texas Intermediate crude fell to its lowest level since February amid fears of a U.S. recession and a sell-off in equities around the world.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



## ■ ارتفاع أسعار النفط وسط انخفاض حاد في مخزونات الخام الأميركية

ارتفعت أسعار النفط اليوم الخميس للجلسة الثالثة على التوالي بعد أن أظهرت بيانات حكومية انخفاضاً حاداً في مخزونات الخام الأميركية، لتتعافى بذلك الأسعار من أدنى مستوياتها في عدة أشهر التي لامستها هذا الأسبوع.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت 23 سنتاً أو 0.3 في المئة إلى 78.56 دولار للبرميل، فيما زاد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 29 سنتاً أو 0.4 في المئة إلى 75.52 دولار.

وهبط خام برنت يوم الاثنين إلى أدنى مستوياته منذ أوائل يناير/كانون الثاني، فيما نزل خام غرب تكساس الوسيط إلى أدنى مستوياته منذ فبراير/شباط وسط مخاوف من ركود في الولايات المتحدة وعمليات بيع مكثفة للأسهم حول العالم.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

## ■ Africa's Richest City Needs \$12 Billion for Infrastructure

Johannesburg, Africa's wealthiest city with a large number of companies and some 12,300 millionaires, is suffering from a severe infrastructure crisis. South Africa's largest city urgently needs \$12 billion to tackle the backlog of maintenance and necessary upgrades to deteriorating road, electricity, and water systems.

The documents reveal urgent discussions within the city council, underscoring the severity of the deficit, which is exacerbated by frequent power outages and widespread service outages. Some areas of Johannesburg faced electricity and water shortages that lasted for up to 11 days, while drilling remained unrepaired for months, posing serious risks to public safety and economic stability.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

## ■ أغنى مدينة في أفريقيا تحتاج 12 مليار دولار لبنيتها التحتية

ت تعاني جوهانسبرغ، المدينة الأكثر ثراءً في أفريقيا والتي تضم عدداً كبيراً من الشركات ونحو 12300 مليونير، من أزمة بنية تحتية حادة. وتحتاج المدينة الأكبر في جنوب أفريقيا بشكل عاجل إلى 12 مليار دولار لمعالجة تراكم أعمال الصيانة والترقيات الضرورية لأنظمة الطرق والكهرباء والمياه المتدهورة.

وتكشف الوثائق عن مناقشات عاجلة داخل مجلس المدينة، مما يؤكد شدة العجز، الذي يتفاقم بسبب انقطاع التيار الكهربائي المتكرر وانقطاع الخدمة على نطاق واسع. وواجهت بعض مناطق جوهانسبرغ نقصاً في الكهرباء والمياه استمر لمدة تصل إلى 11 يوماً، في حين ظلت الحفر دون إصلاح لعدة أشهر، مما يشكل مخاطر جسيمة على السلامة العامة والاستقرار الاقتصادي.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

